
قرار بر يک برنامه آماده س�ازي حس�اب شده 
و همه جانب�ه ب�ود، ب�ا اردوه�اي هدفمن�د و 
ديدارهاي تدارکاتي مناسب که بتواند کمکي 
براي برآورده ک�ردن انتظارات باش�د. اين بار 
همه چشم به صعود از مرحله گروهي دارند. با 
وجود تيم هايي چون پرتغال، اس�پانيا و حتي 
مراکش همه انتظار صع�ود دارند، ام�ا اوضاع 
براي احقاق اين هدف رؤيايي مناسب نيست!

خبرها حاكي از اتفاقات خوب نيست. بازي با يونان 
لغو شده درست مثل بازي با سوريه، آنهايي هم كه 
برگزار شدند يا قرار است برگزار شوند چنگي به دل 
نمي زنند، مثل بازي با سيرالئون كه در حد تيم هاي 
محلات بود و بازي با تركيه كه اين يکي هم هيچ 
بازدهي اي نخواهد داش��ت، وقتي قرار است تنها 
»چنگيز اوندر« مهاجم رم و »توس��ون« مهاجم 
اورتون از تيم اصلي آن برابر ايران بازي كنند و اين 
آن آماده سازي هدفمندي نيست كه بتواند صعود 

تيم ملي به مرحله بعدي را به دنبال داشته باشد.
انتظارات اي��ن دوره زياد اس��ت. از همان روزهاي 

اول و ش��ايد صعود زودهنگام و ب��دون باخت بود 
كه انتظارات را تا اين اندازه بالا برد، اما حمايت ها 
و برنامه ها در راس��تاي انتظارات پي��ش نرفت تا 
امروز اوضاع نگران كننده باشد. البته برخي هنوز 
اميدوارند، مثل علي پروين كه معتقد اس��ت تيم 
ملي مي تواند در جام جهاني شگفتي س��از شود: 
»جام جهاني فرصت فکر كردن به كسي نمي دهد، 
پس از همان لحظه صعود بايد به فکر نتايج خوب و 
قوي براي آن بود. تيم ملي تمام قابليت ها براي خلق 
ش��گفتي در اين جام را دارد، چراكه هم بازيکنان 
خوب و باكيفيت داريم و ه��م كادر فني خوب. از 
س��وي ديگر حمايت مردم و رس��انه ها هم كه در 
بهترين حالت بوده و خواهد بود. من اعتقاد دارم كه 
ايران در روسيه يکي از بهترين نتايج تاريخ را كسب 
خواهد كرد.« با اين حال اميدواري صرف بي ترديد 
نمي تواند تأثيري داشته باشد وقتي شرايط بر وفق 

مراد نيست. 
    

 سرو ته بازي خداحافظي كه به جاي ايتاليا با تيم 

دوم ازبکستان بود هم آمد، اما بعد از سه بازي خوبي 
كه تيم ملي با روسيه، الجزير و تونس داشت، بازي با 
يونان و تركيه مي توانست تا حد زيادي به تيم ملي 
كمك  كند، اما اولي به دليل اختلاف بر سر مکان 
بازي لغو شد و دومي هم قرار است ديداري شبيه به 
سيرالئون يا ازبکستان باشد وقتي قرار نيست ترک ها 
با نفرات اصلي خود به ميدان بيايند و اين يعني تيم 
ملي مي ماند و يك بازي دست و پا شکسته با تيم 
دوم يا سوم تركيه و ليتواني كه اواخر هفته آينده در 
روسيه برگزار خواهد شد و بايد ديد مي تواند محکي 

جدي براي ياران كرش باشد يا نه!
هجمه اي كه عليه ك��رش به راه افتاده، س��کوت 
مطلق فدراس��يون برابر انتقادهاي ش��ديدي كه 
بيشتر مقرضانه و تسويه حساب شخصي است، لغو 
بازي هاي تداركاتي و حاضر شدن تيم ها با نفرات 
ذخيره برابر تيم ملي، همه و همه دست به دست 
هم داده تا نگراني ها از روند آماده س��ازي تيم ملي 
براي جام جهاني به دغدغه اي جدي تبديل شود. 
تورنمنتي كه اين بار مي تواند سکوي پرتابي براي 

فوتبال ايران باشد. البته اگر به درستي از آن استفاده 
شود، اما گويا اين مسئله اهميت زيادي ندارد كه در 
فاصله 19 روز مانده تا آغاز جام جهاني از يك سو 
شاهد حاشيه سازي منتقدان براي تيم ملي هستيم 
و از سوي ديگر شاهد لغو بازي هاي تداركاتي و به هم 
ريختن برنامه هاي آماده سازي و مهم تر از همه در 
اين شرايط حساس و بغرنج با سکوت فدراسيون 
برابر انتقادهاي مغرضانه و كل كل مسئولان آن براي 

رفتن كرش بعد از جام جهاني مواجه هستيم!
    

در حالي كه برخي چون اصغر مديرروستا، بازيکن 
اس��بق تيم ملي بر اين باورند كه در فاصله كمتر 
از سه هفته تا شروع اين مس��ابقات بهترين كار 
حمايت از تيم ملي است، چراكه اين تيم به آرامش 
نياز دارد تا بتواند عملکرد خوبي در روسيه داشته 
باشد: »هر كش��وري در آرزوي موفق شدن تيم 
ملي اش در تورنمنت هايي چ��ون جام جهاني يا 
جام ملت هاست و در آس��تانه چنين رقابت هاي 
حساسي جوي حمايتي ايجاد مي شود. به همين 
دليل در فاصله كمتر از س��ه هفته تا ش��روع اين 
مسابقات، بهترين كار حمايت از تيم ملي است، 
زيرا اين تيم نياز به آرامش دارد تا بتواند عملکرد 
خوبي در روسيه داشته باشد. ما بايد به بازيکنان 
دعوت شده روحيه بدهيم و كاري كنيم كه آنها با 
خيال راحت پا به ميدان مسابقه بگذارند و براي 

موفقيت تيم ملي تلاش كنند.«
نکته جالب اما اينجاست كه فدراسيون نشين ها در 
اندک فاصله باقيمانده تا جام جهاني حرف هايي را 
مطرح مي كنند كه آب ريختن در آسياب منتقدان 
و افرادي است كه درصدد به حاشيه بردن تيم ملي 
هس��تند! در حالي كه انتظار مي رود فدراسيون 
بزرگ ترين حامي تيم ملي باشد. فريدون معيني، 
عضو كميته فني فدراس��يون فوتب��ال مي گويد 
مش��کل مالي بزرگ تري��ن چالش فدراس��يون 
براي كرش اس��ت و اين يعني دادن حکم پايان 
مأموريت مرد پرتغالي در تيم ملي ايران، آن هم 
در اين مقطع حساسي كه همه تمركز كرش بايد 
روي آماده سازي تيم ملي باش��د. اين رفتارهاي 
عجيب واكنش مهدوي كيا را هم به دنبال داشت: 
»هميشه جام جهاني سکوي پرتاب بازيکنان بوده 
است. وقتي بازيکنان در جام جهاني بدرخشند، 
مي توانند به ليگ هاي معتبر بروند. پس بايد همه 
تمركز خود را روي موفقيت تي��م ملي بگذاريم. 
واقعاً نمي دانم مطرح كردن بحث تمديد قرارداد 
ك��رش ۲۰ روز مانده به جام جهان��ي چه دليلي 
دارد، اين اتفاق مي توانست پس از جام جهاني رخ 
دهد و در آرامش كامل انجام شود. تيم ملي امروز 
نيازمند آرامش و حمايت است، خصوصاً كه اين 
دوره انتظارات از تيم بسيار بالاست و انتظارات بالا 

مي تواند به تيم ملي ضربه بزند.«

توجه رسانه ها به روزه گرفتن و عقايد مذهبي 
محمد صلاح ستاره مسلمان ليورپول

تبليغ اسلام با گل
محم�د ص�لاح در حال�ي ديش�ب ب�ا پيراه�ن ليورپ�ول در 
فين�ال لي�گ قهرمان�ان اروپ�ا در کي�ف براب�ر رئال مادري�د 
به مي�دان رفت ک�ه روزه داري س�تاره مس�لمان مص�ري فوتبال 
جه�ان در روزه�اي اخي�ر بازتاب ه�اي زي�ادي داش�ته اس�ت. 
ماه رمضان كه مي شود روزه گرفتن ستاره هاي مسلمان فوتبال دنيا مورد 
توجه رسانه هاي دنيا قرار مي گيرد. محمد صلاح، مهاجم مسلمان مصري 
يکي از ستاره هايي است كه امسال با توجه به درخشش فوق العاده اش در 
ليورپول نامش بيشتر از گذشته سر زبان ها افتاده و در چند روز اخير نيز 
به دليل ماجراي روزه داري اش پيش از مسابقه حساس ليورپول مقابل 

رئال در فينال ليگ قهرمانان خبرساز شده است. 
آخر هفته گذشته بود كه بخش ورزشي پايگاه خبري الأهرام در خبري 
نوشت: محمد صلاح در پاسخ به سؤال خبرنگاري كه از او پرسيده بود 
آيا در روز برگزاري فينال ليگ قهرمانان اروپا روزه خواهي گرفت، پاسخ 
داده بود: »بله، من براي رضاي خدا كه مرا به اين موفقيت رسانده تمام 
روزهاي ماه رمضان را روزه مي گيرم.«  صلاح در اين باره گفته است: »به 
دستور خدايي كه تمام اين موفقيت ها و نعمت ها را به من اعطا كرده، با 
جان و دل گوش خواهم سپرد و عمل خواهم كرد. بي شك به روزه داري 
ادامه خواهم داد و من به روزه داري عادت دارم. روزه تنها يك امر فيزيکي 
نيست و ارتباط مستقيم با روح انسان دارد.« در جبهه ليورپول اما شرايط 
متفاوت بود. پزشك لك لك ها روبن پونس در اين باره مي گويد: »من با 
صالح صحبت كردم و از او خواستم تنها دو روز روزه داري را متوقف كند، 
چراكه اين درخواست براي مراقبت و حفظ او از آسيب هاي احتمالي و 
كاسته نشدن از توانايي هايش در جريان ديدار فينال است. تمام جوانب 

كار را در نظر گرفتيم و صلاح دو روز روزه نخواهد گرفت.«
روزه گرفتن محمد صلاح سبب شده تا رسانه ها نظر سرمربي ليورپول را 
در اين باره جويا شوند. يورگن كلوپ در واكنش به روزه گرفتن يا نگرفتن 
صلاح در روز بازي فينال عنوان كرده است: »مذهب يك موضوع شخصي 
اس��ت، حرفي براي گفتن در اين باره ندارم. تنها مي توانم بگويم صلاح 

كاملًا آماده است و با قدرت در تمرينات حضور دارد.«
   روزه داري به خاطر صلاح

روزنامه لوموند فرانسه هم در گزارشي به بررسي اين موضوع پرداخته و 
در اين باره نوشته است، محمد صلاح كاري كرده كه هواداران ليورپول 
براي اس��لام آواز بخوانند. در اين روزنامه آمده است كه اقليت مسلمان 
قابل توجهي در شهر ليورپول وجود ندارد. بسيار شگفت انگيز است كه 
براي اولين بار در اين شهر آهنگي در سطحي گسترده نواخته مي شود 
كه در آن شعارهاي اسلامي وجود دارد. قهرماني هاي صلاح باعث اين 
كار شده است.  لوموند به نقل از يکي از هواداران اين تيم مي نويسد، اگر 
محمد صلاح به اين شکل به گلزني خود ادامه دهد امسال مردمان شهر 
ليورپول همگي روزه خواهند گرفت! محبوبيت صلاح تا جايي است كه 
خيلي از هوادارانش از تمام حركات، سکنات، شکل و پوشش، موي سر و 
ريش او تقليد و از دين او تمجيد و عکس هاي او در حالت نماز، سجده و 

خواندن قرآن در هواپيما را دست به دست مي كنند. 
روزنامه امريکايي نيويورک تايمز نيز در گزارش��ي درباره موفقيت هاي 
بازيکن تيم ليورپول انگليس نوشته است: محمد صلاح بعد از هر گلي 
كه به ثمر مي رساند به سمت نزديك ترين تماشاچيان به خود مي دود و 
آغوشش را به روي آنها باز مي كند. پس از آنکه همبازي هايش به او تبريك 
گفتند ، به آرامي به سوي دايره مياني زمين حركت مي كند. محمد صلاح 
دستانش را به سوي آسمان بلند مي كند، سپس در ورزشگاه زانو مي زند 
و سجده مي كند. اين كار صلاح، اعتقاد اسلامي عميق او را نشان مي دهد. 
تماشاگران اندكي آرام مي گيرند و به او فرصت تأمل مي دهند. بعد از آن 
با فريادهايشان او را به بلند ش��دن فرامي خوانند و بار ديگر همه جشن 
مي گيرند.  موفقيت و درخشش صلاح چهره  ديگري از اسلام و مسلماني 
در غرب را به نمايش گذاش��ته اس��ت تا جايي كه قرمزپوشان ليورپول 
آهنگ ها و سرودهاي اسلامي را زمزمه و مانند صلاح كه پس از هر گلي به 
سجده مي رود، سجده مي كنند و به تعريف و تمجيد از اسلام مي پردازند. 
آنها در آهنگ هاي خ��ود در حمايت از ليورپ��ول مي گويند: »صلاح به 
مسجد مي رود، همان مکاني كه ما هم دوست دارم به آنجا بروم. اگر صلاح 

گل هاي بيشتري بزند، ما هم مسلمان مي شويم.«

ضعف در حمله کار دستمان داد
متأسفانه تيم   ملي واليبال ايران در سال هاي 
اخير در تورنمنت ه��اي مختلف و با مربيان 
مختلف شروع خوبي نداشته و شروع ضعيف 
در ديدار برابر فرانسه مختص به زمان حضور 
كولاكوويچ نيس��ت. فرانس��ه قهرمان دوره 
گذشته ليگ جهاني است و با همين تيم در 
فينال دوره گذش��ته برزيل را شکست داده 
اس��ت. تيم   ملي ايران از نظ��ر كار گروهي و 
هماهنگي خوب كار نکرد و بازيکنان ايران 
شب خوبي را مقابل فرانسه پشت سر نگذاشتند. حداقل از اينکه بازي اول ايران 
با فرانسه بود خوشحاليم، چراكه با پيروزي در دو بازي بعدي برابر استراليا و 
ژاپن مي توانيم جايگاهمان را در پايان هفته  اول بهبود ببخشيم. به غير از ست 
دوم كه بازيکنان ايران به خودشان آمدند در ديگر ست ها اشتباهات زيادي 
مشهود بود و از درصد توپ هاي موفق در خط هم حمله كاسته مي شد. در 
اين بازي ملي پوشان كش��ورمان در خط حمله بسيار ضعيف عمل كردند 
و فرانس��وي ها تقريباً دو برابر ايران اسپك زدند، حتي در حملاتي كه انجام 
مي داديم قدرت اسپك هاي بازيکنان ايران كمتر از حريف بود و بيشتر مواقع 
توسط دفاع عقب زمين فرانسه دريافت مي ش��د. در درصد دفاع روي تور و 
سرويس و حتي ميزان اشتباه تقريباً دو تيم پاياپاي بودند. به نظرم وجه تمايز 
دو تيم در توانايي بازيکنان در زمان حمله بود كه ستارگان نام آشناي فرانسه 
بسيار خوب كار كردند. اگر كولاكوويچ از بازيکنان جواني كه به همراه تيم   ملي 
به فرانسه رفته بودند بيشتر و به موقع استفاده مي كرد، مي شد نتيجه  بهتري 
گرفت، لااقل يك امتياز از بازي برابر فرانسه مي گرفتيم. در شرايطي مانند 
ست چهارم كه تقريباً تيم ايران بازي را از دست داده مي ديد كولاكوويچ بايد از 
نفرات جوان مانند شفيعي و ميرزاجانپور بيشتر استفاده مي كرد تا در بازي هاي 
بعدي كه امتيازاتشان اهميت بيش��تري دارد، كمك حال تيم   ملي باشند. 
تعويض ها و گرفتن زمان هاي استراحت هم از سوي كادر فني ايران بسيار دير 
انجام مي شد. البته ما در آن لحظه جاي سرمربي نبوديم، ولي با تعويض هاي به 
موقع و نه در چند امتياز پاياني و گرفتن زمان هاي استراحت، بلکه در لحظات 
مناسب مي شد از فرانسه امتياز گرفت. در مجموع بايد از اشتباه هاي فردي در 
بازي با فرانسه درس گرفت و در بازي هاي آينده براي پيروزي و جمع آوري 

امتيازات براي صعود به مرحله نهايي تلاش كرد. 

انتظار عملكردي خوب از ايران داريم
 واتو وينسورجان، دبيركل فدراسيون فوتبال 
آسيا معتقد است ايران به عنوان بهترين تيم 
قاره كهن فش��ار زيادي را در جام جهاني 
متحمل خواهد شد. او مي گويد: »مطمئن 
هستم كه فشار روي ايران زياد است، چراكه 
تيم اول آسياس��ت و در بالاترين سيد قرار 
دارد. همه انتظار دارند كه ايران عملکرد خوبي داشته باشد، چون به 
عنوان بهترين تيم آسيا راهي جام جهاني شده است. به هر حال ما 
اميدواريم تيم هاي آسيايي از جمله ايران عملکرد خوبي در روسيه 
داشته باشند.« اين صحبت ها از سوي دبيركل AFC در حالي مطرح 
مي شود كه به رغم اين نگاه به فوتبال ايران، اما در تصميم گيري هاي 
صورت گرفته در AFC همواره در حق فوتبال ايران اجحاف شده، 

چراكه آنها به شدت تحت تأثير لابي كشورهاي عربي هستند.

بودجه، فقط براي فوتبال
رسانه اي شدن ليست بودجه فدراسيون ها از سوي كميته ملي المپيك 
يك پيام واضح داش��ت و آن اينکه مس��ئولان ورزش كشور فقط و فقط 
حاضرند براي فوتبال خرج كنند و بس. در اين ميان داس��تان رشته هاي 
مدال آوري چون كشتي دردناک تر است؛ آنها به جاي اينکه حمايت شوند 
بايد براي گرفتن حق خود به جنگ مسئولان بروند، غافل از اينکه مسئولان 
فوتبال زده نه آنها را مي بينند و نه صدايشان را مي شنوند. حقيقت اما اين 

است كه تضعيف اين رشته ها در حقيقت تضعيف كل ورزش ايران است. 
اعلام ارقام پرداخت شده به فدراسيون هاي مختلف از سوي كميته ملي 
المپيك به عنوان بودجه مصوب بيشتر از همه داد كشتي گيران را درآورده 
است. رشته اي باستاني – پهلواني با ريشه هاي كهن كه سال هاست جور 
سايران را در تورنمنت هاي مهم مي كشد. چندين دهه از افتخارآفريني هاي 
كشتي گيرانمان در ميادين مختلف بين المللي مي گذرد، اما به جاي اينکه 
قدر آنها را بدانند بودجه شان را كاهش مي دهند، در حالي كه رقبا هر روز 
پروژه هاي تازه اي را براي تقويت تيم هاي كشتي شان كليد مي زنند و با بها 

دادن به كشتي گيران خود سعي در كنار زدن ايران دارند. 
در مقابل در كشور ما نه تنها حمايت ها به پايين ترين سطح خود رسيده، 
بلکه با كاهش بودجه نيز تلاش مي شود تا به نوعي اختلافات قديمي زنده 
شود. مسئولان فدراسيون كشتي از نصف شدن بودجه در نظر گرفته شده، 
انتقاد كرده اند و با توجه به مشکلات گذشته بسيار بعيد است كه آقايان 
تغييري در تصميمات مديريتي شان ايجاد كنند. به نظر مي رسد مسئولان 
به جاي آنکه با نگاهي حرفه اي از ورزش اول ايران حمايت كنند و با افزايش 
بودجه مشکلات پيش رو را تا حدودي مرتفع سازند، در اين برهه حساس 
ترجيح داده اند با نصف كردن حق كشتي گيران اين پول را در بخش ديگري 
هزينه كنند، اما مگر به غير از كشتي و چند رشته معدود ديگر ساير رشته ها 
توانسته اند مس��ئوليت مدال آوري در رقابت هاي سرنوشت سازي چون 

المپيك را به درستي انجام دهند؟!
متأسفانه در شرايطي كه كشتي گيران حسرت توجه و نگاه ويژه مسئولان 
را دارند، فوتبالي هاي پرحاشيه بدون دغدغه قراردادهاي چندميلياردي 
امضا مي كنند و مدعي مي شوند با خدا معامله كرده اند! فوتبالي كه سالانه 
ميلياردها تومان گردش مالي دارد. اين در حالي است كه حواشي همين 
مستطيل سبز چندين برابر كل ورزش كشور است. از بعد نتيجه گيري نيز 
آرزوي صعودمان به بازي هاي المپيك بيش از چهار دهه است كه محقق 
نشده و با وضعيت كنوني نيز بعيد است به اين زودي ها محقق شود. در مورد 
باشگاه ها و پرداخت ها و فساد حاكم بر فوتبال هم كه وضعيت معلوم است، 
بله  المپيك براي فوتبالي ها واژه اي بي معناست، يعني همانجايي كه بقيه 
رشته ها با بودجه قطره چکاني مدال مي گيرند و افتخار مي آفرينند، اما اين 
پيروزي ها و غرورآفريني ها ديده نمي شود و اين در حالي است كه ناكامي ها 
و دردسرهاي تمام نشدني فوتبال هيچ گاه باعث نشده تا تصميم گيرندگان 
ورزش در بخش تقسيم بودجه تغييري در تفکرات و رويه خود ايجاد كنند. 
پول هاي بي زبان همچنان به جيب فوتبال كم بازده مي رود و در عوض چوب 

سوءمديريت ها را كشتي گيران و ساير ورزشکاران مي خورند. 
تا پيش از اين بارها از تصميمات ضدايراني اتحاديه كش��تي جهان انتقاد 
كرده ايم و مواضع خصمانه شان را مانعي براي تداوم موفقيت هاي كشتي 
كشورمان خوانده ايم، اما به نظر مي رسد در داخل كشور نيز همه چيز عليه 
اميد اول مدال آوري در بازي هاي آسيايي و المپيك است. در شرايطي كه 
همه ما مي دانيم مخالفان ايران از هر فرصتي براي ضربه زدن به كشتي ما 
استفاده مي كنند تا بلکه به آرزوی ديرينه خود يعني منزوي كردن ورزش 
اول ايران برسند. انتظار مي رفت وزارت ورزش و كميته ملي المپيك در 
جهت حمايت از اين رش��ته مدال آور گام بردارند و بدون در نظر گرفتن 
اختلافات عميق مديريتي، حق كشتي را تمام و كمال بپردازند. كاهش 5۰ 
درصدي بودجه كشتي هيچ توجيهي ندارد، وقتی باشگاه هاي فوتبالمان به 
ظاهر خصوصي شده اند، اما با بودجه دولتي ريخت و پاش هاي ميلياردي 
مي كنند. بد نيست آقايان به همان اندازه كه نگران فوتبال هستند با دغدغه 
بيشتري به آينده كشتي فکر كنند. نصف شدن بودجه به منزله كاهش 
اعزام ها، اردوها و آمادگي تيم هاست و نتيجه آن چيزي نخواهد بود جز پايين 
آمدن انگيزه ها، افزايش مشکلات مالي و كاهش مدال ها و آن وقت است كه 
رسول خادم بايد پاسخگوي نتايج تيم هاي ملي باشد، زماني كه مسئولان 

به تصميمات كشنده خود اشاره اي نخواهند كرد. 

3 نشان نقره و يک برنز 
در روز نخست قهرماني آسيا

بيست و سومين دوره مسابقات تکواندوي قهرماني آسيا ۲۰18 در حالي 
ديروز در ويتنام آغاز ش��د كه تکواندوكاران كشورمان سه مدال نقره و 
يك مدال برنز كس��ب كردند. در رقابت هاي روز اول فرزان عاشورزاده 
هوگوپوش وزن 58- كيلوگرم كشورمان در فينال اين رقابت ها با تاي 
هون كيم دارنده مدال برنز المپيك ريو ۲۰16، قهرمان جهان ۲۰17 و 
دارنده سه مدال طلاي گرندپري ۲۰17 مبارزه كرد و در پايان ديداري 
حساس و در حالي كه تنها يك امتياز اختلاف داشتند با نتيجه 5 بر 4 
مغلوب شد و به مدال نقره آسيا بسنده كرد. مهدي جلالي نماينده وزن 
74- كيلوگرم كشورمان هم با قبول شکست برابر نايب قهرمان جهان 
۲۰17 بر سکوي نايب قهرماني اين وزن ايستاد. ناهيد كياني تکواندوكار 
وزن 49- كيلوگرم كشورمان با سه پيروزي و يك شکست نايب قهرمان 
شد و آرمين هادي پور تکواندوكار وزن 54- كيلوگرم نيز با دو پيروزي و 

يك باخت بر سکوي سومي اين دوره از رقابت ها ايستاد. 

3 غايب تيم ملي بسكتبال در اردوي چين
تيم ملي بسکتبال در حالي امروز عازم سفر شد كه چند بازيکن اصلي 
تيم را همراهي نمي كنند.  شاگردان مهران شاهين طبع كه برای مرحله 
سوم انتخابی بسکتبال  قهرمانی جهان آماده می شوند،  به چين مي روند 
تا اردويي تداركاتي و چند ديدار دوستانه برگزار كنند.  حامد حدادي، 
ارسلان كاظمي و سعيد داورپناه، غايبان تيم ملي در اين اردو هستند. 
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  چـهـره ها 

88498432سرویس ورزشي

بازي در ايران حس فوق العاده اي است
 حامد حدادي را بايد مرد تمام نش��دني 
بسکتبال ايران دانست. س��تاره 33 ساله 
بس��کتبال ايران هن��وز هم ج��زو مردان 
تأثيرگ��ذار تيم ملي اس��ت ك��ه نبودش 
مي تواند براي تيم جبران ناپذير باشد. او حالا 
با تيم ملي در آستانه هفته سوم رقابت هاي 
انتخابي جام جهاني است. ايران در اين هفته ابتدا با قطر در اين كشور 
روبه رو مي شود و سپس در تهران از قزاقس��تان پذيرايي مي كند. 
حدادي در خصوص اين دو بازي مي گويد: »حس فوق العاده اي است. 
خيلي دوست دارم كه اين بازي ها زودتر آغاز شود، به خصوص بازي 
در ايران و مقابل هواداران و هموطنانم. من در سالن هاي بزرگي در 
المپيك، امريکا و چين بازي كرده ام، اما هيچ كدام از آنها مثل بازي در 

خانه نيست. بي صبرانه منتظر بازي در ايران هستم.«

سعيد احمدیان

شيوا نوروزي

هجوم هواداران براي تماشاي تمرين سلسائو
 تماش��اي تمرين تيم محبوب آنقدر براي برزيلي ه��ا اهميت دارد كه 
هواداران براي ديدن بازيکنان ملي پوش خ��ود به محل تمرين هجوم 
بياورند. با نزديك ش��دن به آغاز جام جهاني روس��يه تيم هاي حاضر 
براي آماده سازي هرچه بهتر آخرين تمرينات خود را برگزار مي كنند. 
قناري ها نيز آخرين تمرين خود در شهر ريودوژانيرو را در شرايطي با 
حضور تماشاگران انجام دادند كه بس��ياري از آنها براي ورود به زمين 
تمرين به درهاي ورودي هجوم آوردند ت��ا جايي كه نيروهاي امنيتي 
مجبور به دور كردن آنها شدند. فوتبال براي برزيلي ها حکم زندگي را 

دارد و آنها با هزار و يك اميد منتظر شروع جام جهاني ۲۰18 هستند.

مسعود آرمات

 كارشناس واليبال

از لغو ديدارهاي تدارکاتي تا حاشيه هاي داخلي
اوضاع نابسامان تيم ملي در فاصله 19 روز مانده تا جام جهاني

3 ميليارد که ريخت و پاش نيست!
 افشاي رقم قرارداد امير قلعه نويي با سپاهان 
موجي رسانه اي تحت عنوان ولخرجي هاي 
باشگاه اصفهاني به راه انداخت. خبرهاي 
ضدونقي��ض زي��ادي در اي��ن خصوص 
وجود دارد و همين مسئله مسعود تابش، 
مديرعامل سپاهان را بر آن داشت كه در 
اين خصوص توضيح دهد. تابش مي گويد: »ريخت و پاشي صورت 
نگرفته است. كل قرارداد قلعه نويي با تمام آپشن هايش نزديك به 3 
ميليارد تومان است. كپي قراردادها را هم به صورت شفاف به شوراي 
عالي ورزش باشگاه هاي صنعتي ارائه كرده ايم تا جاي هيچ بحثي 
نباشد. سپاهان يك باشگاه به معناي واقعي است كه در رشته هاي 
مختلفي تيمداري مي كند و طبيعي است كه بودجه ما نسبت به ساير 

تيم ها و باشگاه ها بيشتر باشد و ما هم هزينه كنيم.«

دنيا حيدري
    گزارش

لايق: پول پارسالمان را هنوز نداده اند

بودجه  کشتی هر سال کمتر از سال قبل
ايران ليگ ملت ها را باز هم با شکست آغاز کرد

کولاکوويچ: خوب مبارزه کرديم!
لي�گ  مس�ابقات  در  ضعي�ف  ش�روع 
جهاني که ح�الا با ن�ام جديد لي�گ ملت ها 
ش�ناخته مي ش�ود ب�ه ع�ادت غيرقاب�ل 
ت�رك واليب�ال اي�ران تبديل ش�ده اس�ت.

هرچند نبايد قرعه بد را در اين زمينه ناديده گرفت 
و شکست جمعه شب مقابل فرانس��ه ميزبان و 
مدافع عنوان قهرماني را پاي آن نوشت، اما به هر 
حال تيمي كه قصد بزرگي دارد و در فکر رسيدن 
به مراحل بالاتر اس��ت بايد مقاب��ل همه رقبا به 
پيروزي برسد. با اين حال باز هم اگر در بازي اول 
مقابل استراليا يا ژاپن قرار مي گرفتيم، وضعيت 

بسيار متفاوت تر مي شد.
تيم مل��ي واليبال ايران جمعه ش��ب در 
حالي مقابل فرانس��ه تن به شکست 3 
بر ي��ك داد كه به نظر مي رس��يد ايگور 
كولاكوويچ، س��رمربي تيم ملي با ميدان 

دادن به جوان ها، جوانگرايي و 
تغييراتي كه وعده آن را داده 
بود عملي كند، اما با شروع 
بازي آنچه مشخص شد 
اين بود كه تيم ملي هنوز 
به س��تارگان قديمي و 
بعضاً پا به سن گذاشته 
خ��ود متکي اس��ت. 
ش��ايد بهترين نظر 
در خصوص تيم ملي 
كش��ورمان را لوران 
تيلي، سرمربي تيم 
ملي واليبال فرانسه 
داد وقتي كه گفت: 
»اي��ران برخلاف 

هميش��ه هيجان��ي 

بازي نکرد و س��رحال نبود.« س��رمربي فرانسه 
حرف  هاي ديگري هم زد، حرف هايي مربوط به 
زمان و فرصت. او گفت: »مي دانم كه ايران بهتر 
مي شود. آنها به زمان نياز دارند تا به سطح آيده ال 
برسند. اين تورنمنت سخت و طولاني است و بايد 
براي تمام هفته هاي آن برنامه داشت.« برخلاف 
سرمربي فرانس��ه كولاكوويچ، س��رمربي ايران 
چندان هم از نتيجه به دست آمده ناراضي نبود و 
اميدوار به پيروزي مقابل استراليا و ژاپن به تمجيد 

از شاگردانش پرداخت!
كولاكوويچ گفت: »ما خوب مبارزه كرديم. 
به هر حال در برابر قهرمان جهان بازي 
مي كردم و يك س��ت را ه��م برديم.

البته بايد توجه داش��ت كه ما روند 
آماده سازي خوبي را سپري نکرديم 
و نتوانستيم بازي هاي دوستانه زيادي 
برگزار كني��م. فقط دو بازي 
با صربستان داشتيم، اما 
با وجود اي��ن اميدوارم 
كه بازي ب��ه بازي بهتر 
س��رمربي  ش��ويم.« 
تيم مل��ي با اش��اره به 
حساس��يت دو ب��ازي 
بعدي اف��زود: »ناچار 
به پيروزي هستيم، 
ولي اين را هم خوب 
مي دانيم ك��ه ژاپن و 
استراليا انگيزه هاي 
زيادي دارن��د و ما با 
تيم ه��اي متفاوتي 
روب��ه رو خواهي��م 

شد.«

فريدون حسن
    منهای فوتبال 

جاروجنج�ال، مش�کلات و معض�لات بي�ن 
فدراسيون کشتي و وزارت ورزش و کميته ملي 
المپيک هر روز ابعاد تازه تري به خود مي گيرد.
در حالي كه طي ماه هاي گذش��ته اعتراض ها و 
حرف هاي مسئولان و پيشکسوتان فدراسيون 
كش��تي، قهرمانان و مدال آوران اين رش��ته اين 
ش��ائبه را ايجاد كرده بود كه مس��ئولان ورزش 
كش��ور نگاهي ويژه تر به ورزش اول ايران داشته 
باش��ند و كش��تي را به عنوان اولين رشته اميد 
كسب مدال در المپيك و بازي هاي آسيايي بيشتر 
مورد توجه قرار دهند، ام��ا اعلام بودجه مصوب 

فدراسيون ها از سوي كميته ملي المپيك خط 
بطلاني بر تمام خوش بيني ها و خوش خيالي ها 
بود. مشخص ش��دن ميزان بودجه كشتي تنها 
صداي اعتراض ها را بلند كرد. حالا تمام كشتي از 
حقي حرف مي زنند كه توسط مسئولان بلندپايه 

وزش كشور ناديده گرفته شده است.
كميته ملي المپيك براي فدراس��يون كشتي ۲ 
ميليارد تومان بودجه در نظ��ر گرفته، در حالي 
كه كش��تي در س��ال 95، 5 ميليارد تومان و در 
س��ال 96، 3 ميليارد و 9۰۰ هزار تومان بودجه 

دريافت كرده بود كه با احتساب و در نظر گرفتن 
اين روند نزولي احتمالاً كشتي براي سال 98 بايد 
چيزي هم از جيب به وزارت ورزش و كميته ملي 

المپيك بپردازد.
اين روزه��ا خادم س��کوت كرده اس��ت. رئيس 
فدراس��يون كش��تي ط��ي ماه هاي گذش��ته 
حرف هايش را زده و ام��روز فقط منتظر نتيجه 
است، اما ديگران به هر صورت صداي اعتراض شان 

را بلند كرده اند.
رضا لايق، دبير فدراسيون كشتي در اين خصوص 
مي گويد: »ما فقط ب��راي اعزام تي��م نوجوانان 
به مس��ابقات قهرماني آسيا 
7۰۰ ميليون هزينه كرده ايم. 
هزينه هاي زيادي وجود دارد و 
ماه هاي آينده اعزام تيم جوانان 
و بزرگس��الان به رقابت هاي 
آسيايي و جهاني هم در پيش 
است. ضمن اينکه بازي هاي 
آس��يايي را داريم ك��ه براي 
حضور خوب و موف��ق در آن 
بايد تورنمنت هاي تداركاتي 

داشته باشيم.«
لايق با اش��اره به اينکه كش��تي از ابتداي سال 97 
تاكنون حتي يك ريال هم از كميته ملي المپيك 
و وزارت ورزش دريافت نکرده، ادامه مي دهد: »پول 
امسال هيچ، ما هنوز بابت دريافت بوجه سال 96 نيز 
طلبکار هستيم و بخشي از بودجه مان پرداخت نشده 
است. بودجه ما را س��ال به سال كاهش مي دهند، 
در حالي كه با توجه به تورم موجود در كشور بايد 
افزايش پيدا مي كرد. در ثاني ما به عنوان ورزش اول و 
مدال آور كشور بايد مورد توجه قرار بگيريم، نه اينکه 

روز به روز به مشکلاتمان اضافه شود.«


